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Til Kjell Eivind Madsen.
 
 
 
 
Jeg har to kommentarer 
 
1. Flytte grensen nordover fra havna. 
 
2. Mulighet for dypvannskai i framtiden. Behov for mudring og dumping av masse.
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HØRINGSUTTALELSE VEDRØRENDE MARIN VERNEPLAN FOR KARLSØYFJORDENlBODØ KOMMUNE

Vi, dvs. Vivian Karlsen, Rita Mathisen og May-Liss Karlsen, er eiere av Gnr./Bnr. 127/6 på Fjære.

Der vi har naust på Fjære, blir båtstøa stadig auret ut av vær og vind, og må repareres. Vi ber derfor

om at rydding og etablering av båtstø eller båtutlegg som også krever bruk av gravemaskin,

sprenging eller støyping skal være lov, uten å måtte søke om dispensasjon. Dessuten at det skal være

lov med mindre uttak av sand til eget bruk for grunneier uten å måtte søke om dispensasjon. Videre

at fortøyning til småbåt skal kunne settes ut, uten å måtte søke om dispensasjon. Vi mener også at

drenering må være lovlig uten å måtte søke om dispensasjon.

Vi foreslår også at det marine verneområdet legges godt utenom der hvor naustene og båtene på

Fjære ligger, slik at en kan være trygg på at private anliggender ikke kommer i konflikt med det

marine verneområdet. §3c kommer  i  konflikt med naustområdet på Fjære og er uhensiktsmessig i et

område med så mye aktivitet med mange naust, jordbruk og fiske. Derfor bør det marine

verneområdet legges langt utenom dette området, slik at grunneierne slipper en mengde

restriksjoner og usikkerhet i forhold til hva som er lov og ikke lov.

På vegne av grunneierne på Gnr./Bnr. 127/6; Vivian Karlsen, Rita Mathisen og May-Liss Karlsen:

Med vennlig hilsen
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REFERAT 
MØTE: Folkemøte på Kjerringøy – Marin verneplan - Karlsøyfjorden 
 
Tid:  23.02.2017 
Sted:  Zahlfjøsen på Kjerringøy  
Møteleder: Kjell Eivind Madsen  
Referent: Ragnhild Redse Mjaaseth 
Tilstede: Runa Johansen, Gunnar Johnsen, Knut Johansen, Erika Søfting, Arne 

Lyngmo, Tone Sandvik, Øyvind N. Søderbom, Åse Alvestad, Ingvild Greve 
Alsos og Roger Johansen. 

 
Kjell Eivind Madsen informerte om verneplan for Karlsøyfjorden: 
-bakgrunn for verneplanen 
-verdiar og kartleggingar 
-verneforskrift 
-framdriftsplan for vidare prosess 
 
Det blei teke imot innspel og svara på spørsmål fortløpande. Teksta som er skreve i kursiv er 
enten svar frå Fylkesmannen på spørsmål undervegs, eller kommentarar som vi har lagt til i 
ettertid. 
 
Følgande tema blei omtala: 
 
 Kven sit i lokal referansegruppe for verneplan for Karlsøyfjorden? 

o 2 representantar frå Kjerringøy kommunedelsutvalg 
o 2 lokale fiskarar (ein av desse er også representant for Nordland Fylkes 

Fiskarlag) 
o Prosjektleiar Ramsalten våtmarkssenter 
o 2 representantar frå Bodø kommune 
o 2 representantar frå Sjømat Norge 

 
 Vil det fortsatt vere høve til bunntråling innanfor det marine verneområdet? 

Her svarte vi litt feil i møtet da vi sa at vernet vil forby botntrål. Verneforskrifta §3 vil til 
en viss grad gi beskyttelse, men i § 4 er det åpnet for «hausting av viltlevande marine 
ressursar i samsvar med havressurslova og anna gjeldande lovverk». I havressurslova § 20 
er det forbod mot hausting med trål innenfor territorialgrensa med unntak av taretrål, reketrål 
og krepsetrål. Dermed er ikkje botntråling, med dei nevnte unntaka, tillate uavhengig av vern. 
Vern vil forby taretråling, jf. forskriften § 4 bokstav c punkt ii.  
 
 Vil det vere høve til å tøme ballastvatn i det marine verneområdet? 

 
I høyringsdokumentet for Karlsøyfjorden står det følgjande: «I verneforskriften forslås 
det et forbud mot å tømme ballastvann i det marine verneområdet (jf. § 3 c). Dette for å 
unngå spredning av uønskede ballastvannarter. Hvor strengt dette forbudet skal være 
ønsker vi å få belyst under høringen. Det er lite kunnskap om spredning av 
ballastvannsarter, men spredning kan gjøre stor skade på artsmangfoldet, spesielt i 
lukkede systemer som fjorder. Høyest risiko for spredninga er det når ballastvannet 
kommer fra en annen biogeografisk region enn vestnorsk subregion (fra Egersund til 



Loppa). Et eksempel på dette er spredningen av kronemaneten Periphylla periphylla til 
flere fjordsystem i Nord-Norge. Manet kan opptre i så store tettheter at den fortrenger 
fisk og vanskeliggjør garnfiske.» 
 

 Kven vil vere forvaltningsmyndigheit for det marine verneområdet? 
 
Bodø kommune er forvaltningsmyndigheit for alle mindre verneområder innanfor 
kommunegrensa som ikkje er Ramsarområder, inklusive Saltstraumen marine verneområde. 
Det er derfor sannsynleg at Bodø kommune også vil forvalte Karlsøyfjorden. 
 
 I forslag til forskrifta står det at tilrettelegging for friluftsliv ikkje vil vere tillete innanfor 

verneområdet, stemmer dette? 
 
Verneområdet går inn til eigedomsgrensa dei fleste plassar, og det vil seie at den går på 2 m 
djupn under lågaste lågvatn. Det som hovudsakeleg vil bli begrensa gjennom vernet er 
bygging av brygger og liknande. Dette er også regulert av anna lovverk, men når det gjeld 
søknader etter verneforskrifta skal ein spesifikt vurdere om tiltaket er i strid med 
verneverdiane. 
 
 Er det ikkje tillete å etablere båtstøer eller flytebrygger innanfor verneområdet? 
 
I Karlsøyfjorden vil ikkje strandsona ned til 2 m under lågaste lågvatn vere berørt av vernet 
og i denne sona er det difor inga endring i regelverket. Vi foreslår at vernet ikkje skal vere til 
hinder for rydding av private båtstøer og båtutsett om det ikkje krev bruk av gravemaskin, 
sprengingsarbeid eller støyping. I dei tilfella der det må gravast, sprengast eller støypast må 
det søkast dispensasjon frå verneforskrifta. I forslaget til verneforskrift er dette omtala i § 4 
bokstav b og § 5 bokstav h. 
 
 Sona ut til verneområdegrensa må ikkje vere så knapp at ein ikkje skal kunne bygge 

flytebrygge på eigedommen sin. Kvifor går grensa så tett inntil land der folk bur (frå havna 
og nordover)? 

 
Frå havna og nordover til Låter er det brådjupt og sidan vernegrensa går ved marbakken 
(eller på 2 m djup) vil den gå ganske nær land her. 
 
 Vil det vere forbode å køyre vannscooter? 
 
Vernet legg ikkje opp til at dette skal vere forbudt, men i gjeldande forskrift om «vannscooter 
og lignende» er det forbod mot bruk av vannscooter og liknande i verneområder. Dermed vil 
det ikkje vere tillate i eit marint verneområde. Regjeringa har imidlertid sendt på høyring eit 
forslag om å oppheve vannscooterforskrifta. Forslaget blei sendt på høyring 23. desember 
og har høyringsfrist 23. mars. Dersom forskrifta blir oppheva vil det vere tillate med bruk av 
vannscooter i marine verneområde med mindre kommunen etter anna regelverk regulerer 
bruken.  
 
 Burde det ikkje settast eit evalueringsmål for vernet? Forskrifta bør kunne endre seg med 

tida slik at den ikkje blir utdatert.  
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Vi vernar i eit 200 års perspektiv. Forskrifta kan endrast, men gjennom den same prosessen 
som ein verneplan. 
 
Innspel: 

1. Det finst eit lite korallrev utanfor Ytre Råholmen, heilt i nordgrensa av det forslåtte 
verneområdet. 
 

2. Det kan vere behov for å forlenge kystveien vidare nordover til Steigen. Då vil det 
vere nødvendig med eit fergeleie ein plass mellom Strandå og Låter. Fagfolk bør 
vurdere kvar det er best å plassere eit slikt fergeleie, og vi bør ta høgde for det i 
forskrifta eller ved å endre avgrensinga. 
 

3. Det kan vere behov for vedlikehald og utviding av den eksisterande havna på 
Kjerringøy. Havna har ikkje pr i dag mulegheit til å ta imot store båtar, men det kan bli 
behov for ei djupvannskai i framtida. Då vil det vere behov for mudring og dumping i 
nærleiken av havna. Det kom forslag om at grensa bør flyttast nord for Bukkeskjæret 
eller eventuelt til Alsosvika. 
 

4. Det går ei vassledning gjennom det foreslåtte verneområdet og inn til Fjære.  
 
Eksisterande kablar og ledningar skal kunne vedlikehaldast og reparerast ved behov. Vi 
har ein del verneområder med kraftledningar gjennom. Ved akutt utfall kan kraftselskapet 
køyre inn å reparere ledninga utan å søke om det på førehand. Det same vil gjelde for 
vassledninga til Fjære. 

 
 
Fleire av verneområda på Kjerringøy og Karlsøyvær vart diskutert. Det vart blant anna ytra 
bekymring for nedgang i fuglebestanden på Karlsøyvær etter at området vart verna. 
Gjengroinga som skjer i verneområda på Kjerringøy var også eit tema. 
 
Det er ein generell utviklingstrend at sjøfuglen forsvinn, og dette har nok ingenting med 
vernet å gjere. 30 % av all sjøfugl har forsvunne på berre 10 år. Nokre artar er meir ramma 
enn andre. I Vesterålen for eksempel har heile 90 % av krykkjene forsvunne på 25 år.  
Vi har sett i gang ein del tiltak på Karlsøyvær for å oppretthalde verneverdiane, blant anna 
fangst av mink og lyngbrenning. Det er Geir Heggmo i SNO (Statens naturoppsyn) som har 
ansvaret for fangst av mink.
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